

Eco-Management Strategies and Policies

生态管理战略与政策

Advanced Training Program

Beijing, October 24-29, 2005

Course Agenda

"生态管理:战略与政策"高级培训班(第三期)

第一阶段(北京)日程安排

(时间: 2005年10月24日至29日)

Theme: Opening 主题: 开幕式

Opening ceremony (CASS representatives; M.L. Gullino, University of Turin, Director of Environmental Management and Sustainable Development Advanced Training Program; Andrea De Angelis, Italian Ministry for the Environment and Territory, Project Manager Sino-Italian Cooperation Program for Environmental Protection – PMO Beijing)

致开幕辞(中国社会科学院代表;环境管理与可持续发展高级培训项目主任,都灵大学古力诺教授;意大利环境与领土部中意环保合作项目北京项目管理办公室项目经理安杰利思先生)

<u>Introduction</u>: International Cooperation and research projects between Italy and China (A. De Angelis, IMET, Sino-Italian Cooperation Program for Environmental Protection – PMO Beijing)

意大利与中国的国际合作研究项目介绍(意大利环境与领土部中意环保合作项目北京项目管理办公室项目经理安杰利思先生)

<u>Lecture</u>: Sustainable Agriculture for Environment Protection (M.L. Gullino, Agroinnova-University of Turin)

讲座: 农业领域的可持续发展(古力诺教授)





<u>Lecture</u>: On the relation between economic growth and the environment (I. Musu, Dean, Venice International University; Ca' Foscari University of Venice)

讲座: 经济发展和经济市场中的环境(意大利威尼斯国际大学校长兼威尼斯卡·弗斯卡里大学经济学与经济政策教授穆索先生;)

<u>Lecture</u>: Global Climate Change and International Environmental Agreements (C. Carraro, Ca' Foscari University of Venice)

讲座: 全球气候变化与国际环境协议(环境经济与计量经济学教授卡拉诺教授)

Theme: Legal Aspects for Sustainable Development

主题: 可持续发展的法律条款

<u>Lecture</u>: The Role of Legal Principles for Environmental Management. (M. Montini, University of Siena)

讲座:法律制度在环境管理中的作用 (意大利锡耶那大学蒙蒂尼教授)

<u>Lecture</u>: Flexible Mechanisms in the Kyoto Protocol (B. K. Buchner, FEEM-Fondazione ENI Enrico Mattei)

讲座: 题目待定(ENI Enrico Mattei 基金 毕希纳)

Theme: Waste Water Management and Recycle Economy in China

主题:中国的污水治理和循环经济

<u>Lecture</u>: Waste Water Management in China (1) Dr. Liu Hongzhi ,Deputy Director General, the Department of Sciences & Technologies, State Administration of Environmental Protection of China, SEPA)

讲座:中国的污水治理(上)(中国国家环保总局科技司副司长刘鸿志博士)

<u>Lecture</u>: Waste Water Management in China (2) Dr. Liu Hongzhi ,Deputy Director General, the Department of Sciences & Technologies, State Administration of Environmental Protection of China, SEPA)

讲座:中国的污水治理(下)(中国国家环保总局科技司副司长刘鸿志博士)





Theme: Water Management

主题: 水资源管理

Lecture: Water resource scenarios at the world level (G.M. Zuppi, Ca' Foscari University of

Venice)

讲座: 世界水平的水资源情景(意大利威尼斯大学朱庇教授)

<u>Lecture</u>: Wastewater and organic waste management: innovative Italian experiences with relation

to the increasing environmental concerns (F. Cecchi, University of Verona)

讲座: 意大利的污水管理经验(维罗娜大学切齐先生)

<u>Lecture</u>: Will Venice Survive? (A. Rinaldo, University of Padua)

讲座: 威尼斯泻湖的生态和形态模型(帕多瓦大学里纳尔多先生)

<u>Lecture</u>: Managing complex environmental systems: the experience of the Venice Lagoon (P.

Campostrini, CORILA- Consortium for Managing Research Activities in the Venice Lagoon)

讲座: 管理复杂环境系统: 威尼斯泻湖经验(Corila 岗波斯特里尼教授)

Theme: Risk Assessment, Land Reclamation and Recycling Economy

<u>Lecture</u>: Risk Assessment and Management for Contaminated Site Reclamation (A. Marcomini, Ca' Foscari University of Venice)

讲座: 环境系统面临的生态危机(维加公司 马尔考米尼)

<u>Lecture</u>: Economics and Land reclamation: a case for Brownfield Remediation and Reuse (M. Turvani, University IUAV of Venice)

讲座: 土地回垦经济学(意大利威尼斯 IUAV 大学图尔瓦尼教授)

<u>Lecture</u>: Recycling Economy in China (1) (Prof. Qi Jianguo, Deputy Director General, the Institute of Quantitative and Technical Economics, Chinese Academy of Social Sciences)

讲座:循环经济在中国(上)(中国社会科学院数量经济和技术经济研究所副所 长齐建国研究员)

<u>Lecture</u>: Recycling Economy in China (2) (Prof. Qi Jianguo, Deputy Director General, the Institute of Quantitative and Technical Economics, Chinese Academy of Social Sciences)

讲座:循环经济在中国(下)(中国社会科学院数量经济和技术经济研究所副所 长齐建国研究员)





Theme: Eco-building and Urban Waste Management in China

主题:中国的生态建筑和城市垃圾管理

Lecture: Eco-building in China (1) (Expert from the Ministry of Construction)

讲座:中国的生态建筑(上)(中国建设部专家)

Lecture: Eco-building in China (2) (Expert from the Ministry of Construction)

讲座:中国的生态建筑(下)(中国建设部专家)

<u>Lecture</u>: Urban Waste Management in China (1) (Expert from the Ministry of Construction)

讲座:中国的城市垃圾管理(上)(中国建设部专家)

<u>Lecture</u>: Urban Waste Management in China (2) (Expert from the Ministry of Construction)

讲座:中国的城市垃圾管理(下)(中国建设部专家)

Theme: Site Visit

主题:参观

Batch 1: Urban Waste Treatment Facilities in Beijing

第一批:北京垃圾处理(转运站、填埋场、堆肥场各一。北京市垃圾渣土管理处)

Batch 2: Waste Water Treatment Facilities in Beijing

第二批:北京的污水处理(参观高碑店污水处理厂及其他企业)

